

EEX now provides REMIT disclosure services to Baltic-Finnish gas markets

Leipzig, 8 January 2024. The European Energy Exchange (EEX) has successfully launched REMIT Inside Information Disclosure Services for Baltic-Finnish natural gas markets, previously offered by GET Baltic. The integration of these services into the EEX Transparency Platform follows EEX's acquisition of the majority shareholding in GET Baltic and is the first joint accomplishment in the framework of the planned integration of the Baltic-Finnish gas markets into EEX. To date, 23 customers have signed up to use EEX's reporting services for the Baltic-Finnish gas markets.

"We are pleased to extend the regional coverage of the EEX Transparency Platform to three more gas markets in total," says Marcus Mittendorf, Director Market Data Services at EEX. *"The EEX Transparency Platform provides highest technical standards and availability for customers in this region and enables them to release their inside information for all European gas and power markets in one place."*

Giedre Kurme, Chief Executive Officer of GET Baltic, explains: *"GET Baltic's primary objective is to enhance the gas markets in the Baltic and Finnish regions, promoting their integration with the broader European gas trading markets. Through the previous year, EEX has proven to stand as the perfect partner for driving this transformation together, having successfully completed the initial phase towards markets integration into the EEX Transparency Platform. We are looking forward to the developments that lie ahead."*

GET Baltic's UMM platform is no longer accepting inside information and it will be de-registered from ACER's list of inside information platforms.

The integration of GET Baltic's products and services for the Baltic-Finnish region enables a closer connection to the liquid European gas markets already offered by EEX. As a result, it has the potential to further strengthen the liquidity in the Baltic-Finnish gas markets.

The **European Energy Exchange (EEX)** is a leading energy exchange which builds secure, successful and sustainable commodity markets worldwide – together with its customers. As part of EEX Group, a group of companies serving international commodity markets, it offers contracts on power, natural gas and emission allowances as well as freight and agricultural products. EEX also provides registry services as well as auctions for guarantees of origin, on behalf of the French State. More information: www.eex.com

GET Baltic, owned by the European Energy Exchange (EEX) and Lithuanian gas transmission system operator "Amber Grid", is a licensed natural gas market operator with Registered Reporting Mechanism (RRM) status granted by the ACER. The company operates an electronic trading system for short-term and long-term trading of natural gas products with physical delivery in trading areas located in Lithuania, Latvia - Estonia, and Finland. The development of tailor-made solutions for natural gas trading is intended to contribute to increased liquidity, competitiveness, and transparency of wholesale gas markets in Finland and the Baltic States.

Contact:

EEX Public Relations
T +49 341 2156-300
presse@eex.com | www.eex.com

EEX erweitert REMIT-Dienstleistungen zur Erfüllung von Veröffentlichungspflichten auf baltisch-finnische Gasmärkte

Leipzig, 8. Januar 2024. Die European Energy Exchange (EEX) hat erfolgreich Dienstleistungen für die Erfüllung von REMIT-Veröffentlichungspflichten von Insider-Informationen für die baltisch-finnischen Erdgasmärkte eingeführt, die zuvor von GET Baltic angeboten wurden. Die Integration dieses Services in die Transparenzplattform folgt der Übernahme der Mehrheitsbeteiligung an GET Baltic durch die EEX und ist der erste Meilenstein bei der Integration der baltisch-finnischen Gasmärkte in die EEX. Bisher haben sich 23 Kunden für die Nutzung des Reporting-Services für die baltisch-finnischen Gasmärkte angemeldet.

„Wir freuen uns, die Reichweite der EEX-Transparenzplattform auf drei weitere Gasmärkte auszuweiten“, sagt Marcus Mittendorf, Director Market Data Services bei der EEX. „Die EEX-Transparenzplattform bietet höchste technische Standards und Verfügbarkeit für Kunden in dieser Region und ermöglicht es ihnen, Insiderinformationen für alle europäischen Gas- und Strommärkte über eine Plattform zu veröffentlichen.“

Giedre Kurme, Chief Executive Officer von GET Baltic, erklärt: *„Das Hauptziel von GET Baltic ist es, die Gasmärkte in der baltischen und finnischen Region zu verbessern und ihre Integration in die breiteren europäischen Gashandelsmärkte zu fördern. Im vergangenen Jahr hat sich die EEX als perfekter Partner erwiesen, um diese Transformation gemeinsam voranzutreiben, indem sie die erste Phase der Marktintegration in die EEX-Transparenzplattform erfolgreich abgeschlossen hat. Wir sind gespannt auf die bevorstehenden Entwicklungen.“*

Die UMM-Plattform von GET Baltic nimmt keine Insider-Informationen mehr an und wird von der ACER-Liste der Insider-Informationsplattformen gestrichen.

Die Integration der Produkte und Dienstleistungen von GET Baltic für die baltisch-finnische Region ermöglicht eine engere Anbindung an die liquiden europäischen Gasmärkte, die bereits von der EEX betrieben werden. Dadurch hat sie das Potenzial, die Liquidität auf den baltisch-finnischen Gasmärkten weiter zu steigern.

Die **European Energy Exchange (EEX)** ist eine führende Energiebörse, welche weltweit sichere, liquide und nachhaltige Commodity-Märkte entwickelt – gemeinsam mit ihren Kunden. Als Teil der EEX Group, einer auf internationale Commodity-Märkte spezialisierten Unternehmensgruppe, bietet die EEX Kontrakte auf Strom, Erdgas und Emissionsberechtigungen sowie Fracht- und Agrarprodukte an. Zusätzlich stellt die EEX Registerdienstleistungen zur Verfügung und führt Auktionen für Herkunftsnachweise im Auftrag des französischen Staates durch. <https://www.eex.com/de/>

GET Baltic, an der die European Energy Exchange (EEX) und der litauische Gasübertragungsnetzbetreiber Amber Grid Anteile halten, ist ein lizenziertes Erdgasmarktbetreiber mit dem von der ACER verliehenen Status eines registrierten Unternehmens (RRM). Das Unternehmen betreibt ein elektronisches Handelssystem für den Handel mit kurz- und langfristigen Erdgasprodukten mit physischer Lieferung an Handelsplätzen in Litauen, Lettland-Estland und Finnland. Die Entwicklung maßgeschneiderter Lösungen für den Erdgashandel zielt darauf ab, die Liquidität, Wettbewerbsfähigkeit und Transparenz auf dem baltischen und finnischen Gasgroßhandelsmarkt zu erhöhen. Weitere Informationen: www.getbaltic.com

Kontakt:

EEX Public Relations
T +49 341 2156-300
presse@eex.com | www.eex.com